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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

 

П Р О Т О К О Л  

 

№ 33  

от редовно заседание, състояло се на 24.07.2012г. 

 

ПРИСЪСТВАЛИ: Георги Лозанов, Мария Стоянова, Анна Хаджиева, София 

Владимирова, Анюта Асенова 

 

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от Георги Лозанов – Председател на 

СЕМ, старши специалист деловодител-протоколчик – Магдалена Сергиева 

 
 ДНЕВЕН РЕД:  

1. Провеждане на жребий, съгласно § 4 от ПЗР към ЗИ на ЗРТ (ДВ бр. 47 от 

2010 г.). 

 

2. Утвърждаване проекти на индивидуални лицензии за доставяне на 

радиоуслуга, на основание влезли в сила решения на СЕМ №: 129, 130, 131, 132, 133, 

134, 135 и 136 от 19.06.2012 г. 

 

3. Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” във връзка 

с постъпили: 

а) искания по реда на чл. 106, ал. 2 на ЗРТ за прехвърляне на индивдуални 

лицензии за радиодейност: № 441-00440/26.07.2001 г. - от „ПАРДОНОВИ” ООД на  

РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ ЕНЕРДЖИ” ООД и 441-00309/11.01.2001 г. - от „ВАЙТЪЛ–

И” ЕООД на „ВЕГА МЕДИЯ” ЕООД; 

б) уведомително писмо от „ТУИДА МЕДИЯ” ООД за вписани в търговския 

регистър промени по партидата на търговеца. 

в) заявления до КРС от Българското национално радио, “БОЙКОС” ООД и 

„БТВ МЕДИА ГРУП” ЕАД по реда на чл. 30, т. 12 на ЗЕС и във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 

18 на ЗРТ; 

г) писмо от КРС по повод Решение 127/12.07.2011 г. на СЕМ. 

Вносител: Антоанета Лозенска - Тодорова. Докладва: Емилия Станева. 

 

4. Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” относно 

осъществен  надзор върху дейността на доставчици на медийни услуги: 

а) при отразяване на терористичния акт на летище Бургас; 

б) във връзка с постъпили жалби № 06-00-47/02, 04 и 18/07.2012, по повод 

предавания, включени в програмата „ТВ7”, разследващи дейността на фирма 

“Каолин”АД; 

в) във връзка с търговски съобщения (реклами) на продукти за отслабване с 

наименование “Vitaslim“ (Витаслим) и продукт за уголемяване на бюста “Dakolen“ 

(Даколен). 

Вносител: Антоанета Лозенска - Тодорова. Докладва: Емилия Радева, Николай 

Николов, Адриана Василева. 
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5. Правила на Международния олимпийски комитет за достъп до новини по 

време на ХХХ Летни Олимпийски игри Лондон 2012 г. 

 

Георги Лозанов поздрави присъстващите и подложи дневния ред на обсъждане, като 

т. „първа” е провеждане на жребий, съгласно § 4 от ПЗР към ЗИ на ЗРТ (ДВ бр. 47 от 

2010 г.). 

 

Решение:  

СЕМ реши с  3 (три)  гласа “за” и 2 (два) въздържал се (Анна Хаджиева и Анюта 

Асенова): прие т. „първа” от дневния ред на заседанието. Останалите точки от 

дневния ред бяха приети с 5 (пет) гласа „за”.  

 

Георги Лозанов каза, преди да започне процедурата по теглене на жребия ще 

представи кратък отчет за дейността на Съвета за електронни медии /СЕМ/ за периода 

април 2010 – юни 2012 г. Съветът се е развивал многопланово и интензивно, при бурни 

законодателни промени. Няма да се спирам на надзора и наказателните постановления, 

те са внушително количество и СЕМ на всеки шест месеца е докладвал техния брой и 

основания пред Народното събрание. Съветът за електронни медии през тези две 

години е извършил няколко ключови действия, свързани с приоритети те му в  

медийната среда. Първо осигури съдържателно бъдещия процес на цифровизация на 

телевизионното разпространение, като лицензира кандидати за цифрови лицензии. В 

началния етап цифровизацията е осигурена съдържателно. Втора важна страна е 

свързана с продължаващите конкурси за радиопрограми. През целия двегодишен 

период Съветът е обявявал и финализирал десетки конкурси, в съответствие с 

изискванията на ЗРТ, за различни населени места в България. Показателна за 

непрекъснатата интензивна лицензионна дейност на СЕМ е широката географска 

палитра на проведените конкурси за радиодейност. Приоритетите на СЕМ в 

конкурсите за радиодейност са свързани с комуникацията в пограничните райони и в 

малките населени места, както и необходимостта от пазарна стабилност на 

програмите, които се лицензират от СЕМ за да могат да оцелеят. Съществена страна от 

дейността на СЕМ е фокусният  мониторинг, свързан с важни събития, едно от което 

беше предизборната кампания. Изводите и заключенията на регулатора от 

наблюдението на предизборното поведение на доставчиците на медийни услуги в 

периода септември-октомври 2011 година – са в основата на изводите и препоръките 

от Доклада на наблюдателите на Организацията за сигурност и сътрудничество в 

Европа (ОССЕ). Фокусен мониторинг се прави при всички важни събития, днес ще 

има резултати от мониторинга във връзка с отразяването на трагичните събития в 

Бургас. Изработени и приети са Критерии за оценка на съдържание, което е 

неблагоприятно или създава опасност от увреждане на физическото, психическото, 

нравственото и/или социалното развитие на децата - чл. 32, ал. 5 от ЗРТ, в 

съответствие с въведеното ново правомощие на СЕМ, заедно с широка съгласувателна 

процедура, и в отлично междуинституционално партньорство с Държавната агенция за 

закрила на детето, както и с представители на Асоциацията на българските радио и 

телевизионни оператори (АБРО), на националните обществени доставчици БНР и 

БНТ, на Асоциацията на телевизионните продуценти, Националния съвет за 

саморегулация /НСС/, на неправителствени организации, които работят в сферата на 

закрила на децата. СЕМ прие окончателния текст на Критериите за оценка на 

съдържание на заседанието си на 25 октомври 2011 г., решението бе обжалвано пред 
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Върховния административен съд и на първа инстанция делото е спечелено от СЕМ. 

Регламентирането на програмите за възрастни е също в полето на вниманието на 

Съвета. Разпространението на този тип програми е забранено, но от друга страна е 

станало част от културата на съвременния човек, лишаването на аудиторията от това 

съдържание не би отговаряло на техните очаквани и затова се налага търсенето на нова 

по - гъвкава регламентация в това отношение.  Съветът съвместно с прокуратурата 

работи по идея как това съдържание може да се пререгламентира и преоцени тази 

сфера Това също е във връзка с защитата на малолетни и непълнолетни и въобще с 

т.нар. неприлично медийно съдържание, за което често пъти електронните медии са 

критикувани. През целия двугодишен период СЕМ е положил много усилия и през 

месец юни 2012 г., завърши служебното преиздаване на лицензиите и регистрациите, 

във връзка с § 93 от ПЗР на ЗИД на ЗРТ. Проведени са много срещи с АБРО, на 

електронната страница на Съвета за публично обсъждане бяха публикувани проектите 

на лицензии за доставяне на радиоуслуга със специализиран и политематичен профили 

в нови форми. По този начин лицензиите отговарят много стриктно на това, което 

реално се случва в сферата на комуникацията. За пореден път радиоверигите добиват 

възможност и механизми за легитимност. Направени са и предложения от СЕМ до 

законодателя, като нова регламентация на игрите, за да се предпази аудиторията от 

злоупотреби с нейното доверие от страна на организаторите на хазартни, и на 

нехазартни игри; звук на рекламите и др., въпроси възникнали от практиката, за които 

не липсва решение в границата на собствените си правомощия. Заедно с това е 

обърнато голямо внимание на вътрешния диалог на СЕМ и с партньорите в  

междуинституционалното сътрудничество, на връзката между регулация и 

саморегулация. Осъществени са многобройни срещи с професионални организации, с 

АБРО, БАККО, дружествата за колективно управление на права МУЗИКАУТОР, 

ПРОФОН, ФИЛМАУТОР. През двете години в СЕМ се е наложила реконструкция в 

работата и структурата на СЕМ. Поради промяна в нормативната база предстои 

привеждане на администрацията в съответствие с изискванията на Закона за 

държавния служител. В момента двете обществени медии вършат най-важния си 

ангажимент защитават плурализма на мнение в собствените си програми.  

 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Провеждане на жребий, съгласно § 4 от ПЗР към ЗИ на ЗРТ (ДВ 

бр. 47 от 2010 г.). 

 

Жребият ще бъде проведен съгласно Правилата за провеждане на жребий приети на 

заседание на СЕМ от 17.07.2012г. Емилия Станева – главен юрисконсулт, запозна 

присъстващите гости с процедурата. За по голяма прозрачност и за спазване на 

приетите от Съвета Правила, в залата присъстваше помощник нотариус Ирина 

Шурулинкова, която ще удостовери спазването на процедурата. Подготвени бяха две 

кутии, г-жа Станева написа имената на доц. Лозанов и г-жа Владимирова. Бюлетините 

бяха поставени в непрозрачни пликове и пуснати  едната кутия. На други две 

бюлетини бяха написани съответно „мандатът продължава” и „мандатът се 

прекратява”. Те също бяха поставени в непрозрачни ликове и бяха пуснати в другата 

кутия. Кутиите бяха затворени и завъртени в различни посоки. Доц. Лозанов посочи 

Косара Николаева – журналист от БНТ, а г-жа Владимирова посочи Соня Спасова – 
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журналист от вестник „Труд”, които се уточниха по между си, че г-жа Спасова ще 

тегли жребия с имената, а г-жа Николаева ще тегли от втората кутия с двата текста.  

Г-жа Спасова изтегли от първата кутия името на доц. Лозанов.  

Г-жа Николаева изтегли от втората кутия плика с лист, на който беше изписан текста 

„мандатът продължава.  

След изтегляне на жребия г-жа Емилия Станева показа останалите пликове в двете 

кутии, като на листа в плика от първата кутията бе написано името на София 

Владимирова, а на листа в плика от втората кутия беше написан текстът „мандатът се 

прекратява”. За констатирането на фактите и обстоятелствата, г-жа Ирина 

Шурулинкова ще състави констативен протокол.  

Анна Хаджиева благодари на г-жа Даниела Петрова, г-жа Иванова и на журналистите 

за присъствието им. Каза, че до сега представител от Медийната комисия не е 

присъствал на ротация на СЕМ. Изказа благодарност за предоставената й възможност 

да работи с доц. Лозанов и г-жа Владимирова. Каза още, че Съветът никога не е 

работил в по-голям синхрон, противоречията не са били малко, но винаги са били един 

екип, който е на страната на медийната общност. Номинацията на Народното събрание 

за избор на доц. Лозанов и г-жа Владимирова е достоен избор за Съвета, който създал 

един комфорт в медиите и не е позволил в СЕМ да вземе, каквато и да е страна в 

медийни конфликти.  

Георги Лозанов каза, че това е жребий, в който случайността решава. Пожела 

законодателят да подходи, към избора на член на мястото на г-жа Владимирова, като 

се съобрази с това, какво Съветът е постигнал до тук и смята, че има възможности  и 

основания г-жа Владимирова да започне нов мандат и да продължи да работи в Съвета 

за електронни медии.  

София Владимирова каза, че изпитва облекчение, че жребия вече приключи, какъвто 

и де е резултат. През изминалите две години Съветът е направил много, както посочи в 

отчета си и доц. Лозанов. Изказа благодарност, че е имала възможност да работи в 

СЕМ, където освен професионалисти е намерила и приятели. Работата е била при едни 

прозрачни правила. Смята, че както тя, така и колегите й са били балансирани във една 

не лека медийна среда и благодари за оказаната подкрепа. Изказа благодарност към 

всички медии, които са присъствали, когато събитията са го изисквали и винаги са 

търсели позицията на членовете на СЕМ. Изказа благодарност, към гостите, към 

представителите на медиите за това, че жребият е отразен медийно и няма да има 

съмнения относно провеждането му.  

 

Във връзка с проявеният медиен интерес точките от дневния ред бяха разместени и т. 4 

„а” и „б” стават т. 2 „а” и „б”  

 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – 

НЛРПР” относно осъществен  надзор върху дейността на доставчици на медийни 

услуги: 

а) при отразяване на терористичния акт на летище Бургас; 

б) във връзка с постъпили жалби № 06-00-47/02, 04 и 18/07.2012, по повод 

предавания, включени в програмата „ТВ7”, разследващи дейността на фирма 

“Каолин”АД; 
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а) осъществен  надзор върху дейността на доставчици на медийни услуги при 

отразяване на терористичния акт на летище Бургас; 

Антоанета Лозенска представи направения мониторинг на доставчици на медийни 

услуги при отразяване на терористичния акт на летище Сарафово в Бургас. 

Фокусираният мониторинг обхваща периода от 17.30ч. на 18 юли до края на деня и 

съответно началото на светващия ден от 05.30ч. до 12.30ч. Програмите, които са 

наблюдавани са традиционно програмите с национален обхват и политематичност на 

своя профил – „ БТВ”, „Нова телевизия”, „Канал 3”, телевизия „Алфа” – 

информационно образователен профил, „Bulgaria on Air”, „ТВ 7” „Европа” също с 

политематични профили и „БНТ1”. По отношение радиопрограмите наблюдение е 

извършено върху „Дарик радио”, радио „Хоризонт” и радио „Фокус”. Извършен е 

мониторинг и от регионален център Бургас върху програмите, който се 

разпространяват в Бургас. Акцентите в съответните наблюдения включват първи 

реакции на медиите и време на първо отразяване, реагиране на медиите чрез промяна 

на програмната схема с извънредни емисии за събитието, начина на информиране за 

събитието в първоначалните минути, показване на картина, която би могла да засегне 

детска психика  или по-чувствителната част от аудиторията, кога за първи път се 

споменава за пострадали български граждани.  

Стефан Белов представи своя експертен доклад за БНТ. Първата емисия, в която се 

съобщава за събитията е в 16.01ч. в директна връзка с кореспондента в Бургас. По 

обстойна информация зрителите са получили в централната емисия в 20.00ч. 

Атентатът присъства във всички новинарски емисии. Сутрешният блок на БНР също е 

изцяло свързан с темата. Продуцентите на предаването са поставили акцент върху 

аналитичната и коментарната част. Отразяването на атентата се характеризира с бързо 

и професионално отразяване, директни включвания и интервюта от мястото на 

събитието. Показани са различни гледни точки на пострадалите, властта и 

спасителните екипи. Репортажите от мястото на събитието са с малко видео материал, 

поради смущаващото естество на кадрите от трагедията. Репортажите не нарушават 

личната неприкосновеност на пострадалите. Спазени са професионалните стандарт.  

Татяна Тодорова представи резултати от фокусиранията мониторинг на „БТВ”, „Нова 

телевизия”, „Канал3”, „АЛФА ТВ” от 17.30ч. на 18.07.2012г. до края на деня, 

съответно и всички други предавания, извънредни включвания, емисии и 

информационни съобщения по темата, както и сутрешните блокове, новинарските 

емисии на 19.07.2012г. от 05.30ч. до 12.00ч. Не са констатирани нарушения на ЗРТ, 

спазени са професионалните стандарти. Констатирана е практиката телевизионните 

журналисти да се позовават на публикации в интернет, като за тях остава рискът 

разпространената информация да се окаже недостоверна. 

Светослав Георгиев представи анализ за отразяване на атентата на летище 

„Сарафово” от „ТВ7”, „ТВ Европа” и „България Он Ер”. Трите медии са реагирали 

адекватно и бързо темата е отразена във всички новинарски емисии, на следващия ден 

в сутрешните блокове, включително и интервюта. Не са излъчени, кадри който да 

засегнат чувствителната част от аудиторията. Не са констатирани нарушения на ЗРТ.  

Ирена Христова представи анализ за медийното отразяване на атентата срещу 

израелските туристи на летище „Сарафово” в радиопрограмите „Дарик Радио”, 

„Хоризонт” и „Радио Фокус”. Темата за атентата е водеща и в трите радиопрограми, 

място се отделя на коментари в международната преса. Няма нарушение на ЗРТ, 

спазени са професионалните стандарти. 
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Антоанета Лозенска представи доклад от старши инспектор в Регионален център – 

Бургас за отразяването на атентата. Фокусираният мониторинг е извършено върху 

телевизионните програми „СКАТ+”, „Канал 0” и радиопрограми „Радио Фокус – 

Бургас”, „Радио Майя”, „Пауър ФМ” и „Радио Микс” телевизиите и радиата са 

адекватно реагирали на ситуацията и своевременно отразена.  

Анна Хаджиева каза, че телевизионните и радиооператорите са адекватно реагирали, 

репортажите са професионално направени. 

Георги Лозанов каза, че важен напредък има в това, че журналистите не търсят 

сензацията, няма намеса в личния живот. Спазени са професионалните стандарти и 

няма нарушения на ЗРТ. По отношение скоростта на информираност медиите са 

реагирали относително бързо. Има известен дефицит на собствени информационни 

източници, използване на интернет за тази цел, без да бъде достатъчно проверена 

информацията относно достоверността й.  

Мария Стоянова предложи Съветът да излезе с препоръка към медии, които имат по 

голям журналистически капацитет, да създадат екипи, които да реагират бързо в 

извънредна ситуация. Каза, че опасна тенденция е позоваването на информация от 

интернет, която крие много опасности, а именно непотвърдена информация. Предложи 

СЕМ да излезе и с друга препоръка към медиите; когато им се налага да използват 

информация от интернет всеки път да обръщат внимание, че тя е непотвърдена, че за 

нея доказателства не могат да бъдат намерени в момента, ако настояват да я съобщят. 

Каза, че гибелта на шофьора, български гражданин, не е била отразена достатъчно 

пълно. Информацията излъчена по телевизия „СКАТ” е била неточна и не 

своевременна, както и по телевизия „АЛФА”, допълни, че съобщаването на 

непроверени данни са признак не само на непрофесионализъм, такива данни стават 

повод за нагнетяване на още напрежение и стават предпоставка за хаос и паника в 

обществото. Каза още, че след атентата медиите продължават да съобщават в кой 

хотел са настанени израелски туристи, по какъв начин са посрещнати на летището и 

пр. Предложи СЕМ да обърне внимание на тези факти.  

Георги Лозанов изиска резултатите от докладите да бъдат обобщени, да се направи 

съпоставка и да се обърне внимание на констатациите, че медиите са използвали в 

началото информация от интернет и че оповестяването на детайли за конкретно 

местонахождение на почиващи израелски туристи, носи риск за сигурността им.  

Антоанета Лозенска докладва за фокусирано наблюдение на частични местни избори 

в Белоградчик, резултат от решение през януари на Административният съд във 

Видин, което отмени изборните резултати за общински съветници. В деня на размисъл 

на 21 и 22.07.2012г. са наблюдавани радио „Видин” на БНР, „Радио Фокус”, радио 

„Гама”, и телевизия „Видин”. Не са констатирани нарушения на ЗРТ и на Изборният 

закон.  

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: на следващо заседание да бъдат предоставен 

обобщен доклад, съгласно дадените на заседанието указания.  

 

б) във връзка с постъпили жалби № 06-00-47/02, 04 и 18/07.2012, по повод 

предавания, включени в програмата „ТВ7”, разследващи дейността на фирма 

“Каолин”АД; 

Антоанета Лозенска каза, че пет броя писмо са постъпили в СЕМ първите на 02 и 

04.07.2012г. от А.П. – Главен изпълнителен директор „Каолин“ АД, И.П. и Е. И. – 

Изпълнителен директор на „Каолин“ АД и член на УС „Каолин“ АД, сигналът 
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постъпил в СЕМ е по отношение на предаването „Жега” в „ТВ 7” излъчено на 

24.06.2012г. под надслов “Енергиен Октопод” на журналистката Диляна 

Гайтанджиева. Същото предаване е излъчено на 25.06.2012 г. в ефира на същата 

телевизия в програма  “Гореща точка” с водещ Николай Бареков в предаванията на 

“Гореща точка” от 20.06.2012 г., 25.06.2012 г., 26.06.2012 г. и 27.06.2012 г. Изработени 

са доклад по случая от старши експерти в дирекция „Специализирана администрация”  

Никола Николова каза, че в разглеждания случай, в предаването на програма ТВ7 

“Гореща точка”, излъчено на 27.06.2012 г. от 08.03 ч. с водещ Николай Бареков, 

участва Изпълнителният директор на “Каолин” АД. В продължение на повече от 30 

мин. г-н Ангелов е отговарял на много въпроси, зададени му от водещия и от 

участващата в предаването журналистка Диляна Гайтанджиева. В случая, 

потърпевшите от “Каолин” АД са получили право на отговор и са се възползвали от 

него, което води до извода, че нарушение няма. Не са констатирани нарушения на 

чл.10, ал.1, т.2 и т.5 от ЗРТ. Каза още, че споменатото до тук не отменя възможността 

жалбоподавателите  от “Каолин” АД да потърсят правата си по съдебен ред. 

Адриана Василева каза, че в сутрешния блок излъчен на 16.07.2012 г. по програма 

“ТВ 7” директно от Бургас е излъчена рубриката “Горещо лято” с водещ Николай 

Бареков. Гост в предаването е Диляна Гайтанджиева – репортер на „ТВ 7“. Темата на 

материала е: „Нови разкрития: кой печели от високата цена на варовика?“. На 

18.07.2012 г. в СЕМ е получено писмо от Главен изпълнителен директор на „Каолин“ 

АД, в което се казва, че „от ефира на телевизия „ТВ 7“ продължава предприетата 

целенасочена, масирана и злонамерена кампания срещу „Каолин“ АД. Визирано е 

предаването „Гореща точка“ излъчено на 16.07.2012 г. В излъченото разследване са 

посочени факти, за които предвиди правомощията на СЕМ, експертите не биха могли 

да осъществят проверка и да докажат достоверността или не на изнесеното в 

разследването. В такива случаи законодателят е предвидил, че „засегнати лица в 

предаване имат право на отговор по реда на чл. 18 от ЗРТ”. Не са констатирани 

нарушения на чл.10, ал.1, т.2 и т.5 от ЗРТ. Законът за радиото и телевизията не допуска 

цензурирането на медийните услуги, под каквато и да е форма (чл. 5, ал. 2)  и съгласно 

правомощията си (чл. 32 и чл. 33) Съветът за електронни медии не може да оказва 

влияние върху програмната и редакционната политика на доставчиците на медийни 

услуги, включително върху избора на теми и гости в предаванията.      

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: одобрява проекта на писма до „Каолин” АД 

 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Утвърждаване проекти на индивидуални лицензии за доставяне 

на радиоуслуга, на основание влезли в сила решения на СЕМ №: 129, 130, 131, 132, 

133, 134, 135 и 136 от 19.06.2012 г 

 

Емилия Станева уведоми, че утвърждаването на проекти на индивидуални лицензии 

за доставяне на радиоуслуга са във връзка с влезли в сила решения на СЕМ№: 129, 

130, 131, 132, 133, 134, 135 и 136 от 19.06.2012 г. за класиране на кандидатите за 

конкурсите в градовете Петрич и Сандански. В зависимост от класирането са 

предложени лицензии съгласно новият, утвърден от СЕМ формат.  

 

Решение:  
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СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: утвърждава проекти на индивидуални лицензии 

за доставяне на радиоуслуга, на основание влезли в сила решения на СЕМ №: 129, 130, 

131, 132, 133, 134, 135 и 136 от 19.06.2012 г. 

 

 

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – 

НЛРПР” във връзка с постъпили: 

а) искания по реда на чл. 106, ал. 2 на ЗРТ за прехвърляне на индивидуални 

лицензии за радиодейност: № 441-00440/26.07.2001 г. - от „ПАРДОНОВИ” ООД на  

РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ ЕНЕРДЖИ” ООД и 441-00309/11.01.2001 г. - от „ВАЙТЪЛ–

И” ЕООД на „ВЕГА МЕДИЯ” ЕООД; 

б) уведомително писмо от „ТУИДА МЕДИЯ” ООД за вписани в търговския 

регистър промени по партидата на търговеца. 

в) заявления до КРС от Българското национално радио, “БОЙКОС” ООД и 

„БТВ МЕДИА ГРУП” ЕАД по реда на чл. 30, т. 12 на ЗЕС и във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 

18 на ЗРТ; 

г) писмо от КРС по повод Решение 127/12.07.2011 г. на СЕМ. 

Вносител: Антоанета Лозенска - Тодорова. Докладва: Емилия Станева. 

 

 

а) искания по реда на чл. 106, ал. 2 на ЗРТ за прехвърляне на индивидуални 

лицензии за радиодейност: № 441-00440/26.07.2001 г. - от „Пардонови” ООД на  

„Радио и телевизия Енерджи” ООД и 441-00309/11.01.2001 г. - от „Вайтъл–„И” ЕООД 

на „Вега медия” ЕООД; 

Емилия Станева докладва за подадено заявление от „Пардонови” ООД за 

прехвърляне на индивидуална лицензия за радиодейност в гр. Видин на „Радио и 

телевизия Енерджи” ООД. Изпълнени са особените изисквания на закона и не са 

налице пречки лицензията, притежавана от „Пардонови” ООД да бъде прехвърлена на 

„Радио и телевизия Енерджи” ООД. 

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: на основание чл. 32, ал. 1, т. 9, във връзка чл. 

106, ал.2 от Закона за радиото и телевизията и чл. 5, т. 4 от Тарифа за таксите за радио- 

и телевизионна дейност,  прехвърля индивидуална лицензия за радиодейност № 441-

00440/26.07.2001 г. (нов номер № 1 - 012 - 01 - 01 г.) от „Пардонови” ООД на „Радио и 

телевизия Енерджи” ООД. Определя  заплащане на такса в размер на 2000 лв. (две 

хиляди лева), платима в седемдневен срок от влизане в сила на решението.  

Таксата се заплаща по банков път или в касата на СЕМ на адрес: гр. София, бул. 

”Шипченски проход” № 69. 

Прекратява действието на индивидуална лицензия за радиодейност № 441-

00440/26.07.2001 г. (нов номер № 1- 012 - 01 - 01 г.) по отношение на „Пардонови” 

ООД. Издава на „Радио и телевизия Енерджи” ООД индивидуална лицензия за 

радиодейност с № 1 - 026 - 01 – 02 за създаване на програма с наименование „Радио 

Енерджи” за град Видин, честота 93.6 MHz, включваща правата и задълженията по 

индивидуална лицензия за радиодейност № 441-00440/26.07.2001 г. (нов номер № 1- 

012 - 01 - 01 г.). Длъжностни лица на СЕМ да отразят промените в Публичния регистър 

на СЕМ. Да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията за извършеното 

прехвърляне.  
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Емилия Станева докладва, че на свое заседание, проведено на 03 и 24 април, СЕМ 

разгледа искане от „Вайтъл–И” ЕООД на „Вега медия” ЕООД, за прехвърляне на 

индивидуална лицензия за радиодейност. Разпоредбата на чл. 106, ал. 2 от ЗРТ 

предвижда прехвърлянето на лицензия да се допуска при спазване изискванията към 

лицата за първоначално лицензиране. Изпълнени са особените изисквания на закона и 

не са налице пречки лицензията. 

  

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: на основание чл. 32, ал. 1, т. 9 и т. 16, и чл.106 от 

Закона за радиото и телевизията и чл. 5, т. 4 от Тарифата за таксите за радио- и 

телевизионна дейност, прехвърля индивидуална лицензия за радиодейност № 441-

00309/ 11.01.2001 г, притежавана от „ВАЙТЪЛ- И” ЕООД, в полза на „ВЕГА 

МЕДИЯ” ЕООД. Определя такса в размер на 2 000 лв. (две хиляди лева), платима в 

седемдневен срок от влизане в сила на решението, в брой, в касата на СЕМ в 

административната сграда, находяща се в гр. София, бул. „Шипченски проход” № 69 

или по банков път. Прекратява действието на индивидуална лицензия за 

радиодейност № 441-00309/ 11.01.2001 по отношение на „ВАЙТЪЛ- И” ЕООД. Издава 

на „ВЕГА МЕДИЯ” ЕООД, индивидуална лицензия за радиодейност с № 1 - 037 – 02 

за създаване на програма с наименование „Радио Вега Плюс” за град Благоевград, 

честота 95.5 MHz, включваща правата и задълженията по индивидуална лицензия за 

радиодейност № 441-00309/ 11.01.2001 г. Длъжностни лица на СЕМ да отразят 

промените в Публичния регистър на СЕМ. Да бъде уведомена Комисията за 

регулиране на съобщенията за извършеното прехвърляне.  

 

б) уведомително писмо от „ТУИДА МЕДИЯ” ООД за вписани в търговския 

регистър промени по партидата на търговеца. 

Емилия Станева докладва за постъпило уведомително писмо от ТУИДА МЕДИЯ 

ООД за вписани в търговския регистър промени по партидата на търговеца, свързани с 

промяна на наименованието на дружеството, съдружниците и управителите. 

Дружеството сочи и нов адрес за кореспонденция. Към писмото е приложено 

удостоверение за актуално състояние и такса за издаване на ново удостоверение за 

регистрация. След проверка на документите се установи, че в търговския регистър е 

вписан нов съдружник – „МОБИ ТРЕЙД - СОФИЯ” ЕООД. Съгласно чл. 125а, ал.5 от 

ЗРТ наименованието на доставчика е реквизит на удостоверението за регистрация. 

Предложението е да бъде постановено решение, с което да бъде изменена 

регистрацията на ТУИДА МЕДИЯ ЕООД, като в правноиндивидуализиращите 

доставчика данни се промени фирмата от ТУИДА МЕДИЯ ЕООД на ТУИДА МЕДИЯ 

ООД. 

 

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: на основание чл.32, ал.1, 16а, във връзка с чл. 

125а, ал.5 от Закона за радиото и телевизията изменя регистрацията на „ТУИДА 

МЕДИЯ”, като в правноиндивидуализиращите доставчика данни наименованието 

(фирмата) се променя от „ТУИДА МЕДИЯ” ЕООД на „ТУИДА МЕДИЯ” ООД. На 

„ТУИДА МЕДИЯ” ЕООД да се издаде ново удостоверение за регистрация, отразяващо 
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настъпилата промяна. Длъжностни лица на СЕМ да впишат изменението в раздел 

Първи на Публичния регистър.  

Да бъде вписан В.Д., като управител и на „МОБИ ТРЕЙД – СОФИЯ” ЕООД, като 

съдружник. 

 

в) заявления до КРС от Българското национално радио, “БОЙКОС” ООД и 

„БТВ МЕДИА ГРУП” ЕАД по реда на чл. 30, т. 12 на ЗЕС и във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 

18 на ЗРТ; 

Емилия Станева докладва за постъпили писма от КРС за изменение на 

притежаваното от Българското национално радио разрешение свързано с промяна на 

точката на излъчване, мощностите и антенно-фидерната система на 

радиопредавателните станции за обект ТВРС „Рояк”, вр. Дооря за програми 

„Хоризонт”, „Христо Ботев” и „Радио Варна” и изменение и допълнение на 

разрешение № 00761 от 21.07.2008 г. – свързано е с изменение и допълнение на 

разрешението във връзка с добавяне на нова радиопредавателна станция за обект 

ТВРС „Малко Търново” за програма „Радио Бургас” 

 

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: на основание чл. 32, ал.1, т. 18 от Закона за 

радиото и телевизията във връзка с чл. 30, т. 12 от Закона за електронните съобщения, 

не възразява Комисията за регулиране на съобщенията, при спазване разпоредбите на 

Закона за електронните съобщения, да измени разрешение № 00761 от 21.07.2008 г. за 

ползване на индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър за 

осъществяване на електронни съобщения чрез електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване на територията на Република България, 

издадено на БЪЛГАРСКОТО  НАЦИОНАЛНО РАДИО, както следва: 

1. Таблица 1 “Технически параметри на електронните съобщителни мрежи от 

обхвата на ултракъси вълни – честотна лента 87.5 – 108.0 MHz” от Приложение 1 

“Технически параметри на електронните съобщителни мрежи” се променя като се 

изменят редове № 54, № 55, № 97 и се допълва ред № 146. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите”. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията.  

 

 

Емилия Станева докладва за постъпило от КРС писмо с заявление от БОЙКОС ООД, 

за изменение на притежаваното от предприятието разрешение за град Силистра. В КРС 

са постъпили технически характеристики от БОЙКОС ООД за изменение 

притежаваното от предприятието разрешение. Изменението е във връзка с 

доуточняване на основни параметри на радиопредавателната станция.  

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: на основание чл. 32, ал.1, т. 18 от Закона за 

радиото и телевизията във връзка с чл. 30, т. 12 от Закона за електронните съобщения, 

не възразява Комисията за регулиране на съобщенията, при спазване разпоредбите на 

Закона за електронните съобщения, да измени разрешение № 01739 от 18.08.2011 г. за 

ползване на индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър за 

осъществяване на електронни съобщения чрез електронни съобщителни мрежи за 
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наземно аналогово радиоразпръскване на територията на град Силистра, издадено на 

БОЙКОС ООД, както следва: 

1.  Изменя буквите „е”, „ж”, „з”, „и”, „к” и „л” от Приложение 1 “Технически 

параметри на електронната съобщителна мрежа”. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите”. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията.  

 

 

 

Емилия Станева докладва за постъпило от КРС писмо с заявление от „БТВ МЕДИА 

ГРУП” ЕАД за изменение на притежаваното от предприятието разрешение за наземно 

аналогово радиоразпръскване на телевизионни сигнали на територията на Република 

България. Изменението е във връзка с промяна на конфигурацията на антенната 

система на станция Желен от мрежата на bTV. Мотивът на предприятието е - промяна 

на параметрите на мрежата за аналогово телевизионно разпръскване с цел 

оптимизация на нейните характеристики, съгласно приложен проект за ТВРС Желен.  

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: на основание чл. 32, ал.1, т. 18 от Закона за 

радиото и телевизията във връзка с чл. 30, т. 12 от Закона за електронните съобщения, 

не възразява Комисията за регулиране на съобщенията, при спазване разпоредбите на 

Закона за електронните съобщения, да измени разрешение № 00757 от 21.07.2008 г. за 

ползване на индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър за 

осъществяване на електронни съобщения чрез електронна съобщителна мрежа за 

наземно аналогово радиоразпръскване на телевизионни сигнали на територията на 

Република България, издадено на БТВ МЕДИА ГРУП ЕАД, както следва: 

1. Променя позиция № 234 от Приложение 1 “Технически параметри на 

електронната съобщителна мрежа”. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията.  

 

 

г) писмо от КРС по повод Решение 127/12.07.2011 г. на СЕМ. 

Емилия Станева докладва за постъпило писмо КРС по повод Решение 

127/12.07.2011г. на СЕМ за откриване на процедура за обявяване на конкурс за 

радиодейност чрез наземно аналогово радиоразпръскване на средни вълни за регион, 

обхващащ населените места Сливен, Бургас, Ямбол и Стара Загора по инициатива на 

Сдружение с нестопанска цел Християнски център, уведомява за 2 възможности за 

покритие на желаната зона: 1. покритие на целия регион чрез използване на 

съществуващата станция в района на град Стара Загора и изграждане на още една в 

района на град Бургас или 2. покритие само на посочените населени места чрез 

предоставяне на две или три честоти – една или две честоти за районите на Стара 

Загора, Сливен и Ямбол и една честота за района на Бургас. Като се има предвид 

писмото на Сдружение с нестопанска цел Християнски център, с която е инициирана 

процедурата, придружено с допълнително писмо конкретизиращо населените места, 

предложението е да се изпрати отговор до КРС, че вариант 1 удовлетворява исканията 

на заинтересованото лице.  
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Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: одобрява вариант 1 - покритие на целия регион, 

чрез използване на съществуващата станция в района на град Стара Загора и 

изграждане на още една в района на град Бургас. Да бъде изпратено писмо до КРС във 

връзка с взетото решение. 

 

 

 

ПО ТОЧКА ПЕТА: Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – 

НЛРПР” относно осъществен  надзор върху дейността на доставчици на медийни 

услуги: 

а) във връзка с търговски съобщения (реклами) на продукти за отслабване с 

наименование “Vitaslim“ (Витаслим) и продукт за уголемяване на бюста “Dakolen“ 

(Даколен). 

Антоанета Лозенска докладва за осъществен  надзор върху дейността на доставчици 

на медийни услуги във връзка с търговски съобщения (реклами) на два продукта 

“Vitaslim“ (Витаслим) и “Dakolen“ (Даколен). В представената информация е описано, 

какво съдържат търговските съобщения. Тъй, като тези търговски съобщения 

предизвикват въпроси предимно у женската аудитория предложението е да бъде 

отправено запитване до Министерство на здравеопазването, Изпълнителна агенция 

„Медицински одит” и Изпълнителна агенция по лекарствата, до колко двата продукта 

съдържат вредни съставки за здравето на хората и доказан ли е научно техният ефект. 

Предлага да бъде изпратено и писмо до Комисия за защита на потребителя с молба за 

становище, дали търговските съобщения съдържат елементи на заблуда на 

аудиторията и има ли моменти на нелоялни търговски практики.   

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: одобрява проекта на писмата до Министерство 

на здравеопазването, Изпълнителна агенция „Медицински одит”, Изпълнителна 

агенция по лекарствата и Комисия за защита на потребителя.  

 

 

ПО ТОЧКА ШЕСТА: Правила на Международния олимпийски комитет за достъп до 

новини по време на ХХХ Летни Олимпийски игри Лондон 2012 г. 

 

Антоанета Лозенска докладва, че Олимпийските игри, както летните така и зимните 

са включени в списъка на СЕМ за значими събития, правилата на МОК уреждат 

информационното отразяване в рамките на 90”. По отношение радиооператорите БНР 

притежава изключителните права за ЛОИ Лондон. Правилата на МОК се приложими 

за телевизиите и предложението е да бъде публикувано прессъобщение, че Правилата 

на МОК са публикувани на сайта на БНТ и следва да се спазват при отразяването на 

събитията.  

 

 

Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: одобрява да бъде публикувано прессъобщение 

до телевизионните оператори съгласно предложението на Антоанета Лозенска.  
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Решение:  

СЕМ реши с  4 (четири)  гласа “за”: следващото заседание на Съвета да се проведе 

на 09.08.2012г. от 11:00ч.  

 

 

Материали приложени към Протокол № 33 

1. Констативен протокол – Акт 96, том ІV-П, рег. №10087/24.07.2012г. 

2. Докладна записка от Антоанета Лозенска с изх. № 30-07-67/23.07.2012г.  

 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

 

Анна Хаджиева 
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Анюта Асенова 

 

.......................... 

 

Мария Стоянова  

 

 

 

............................ 

     

Георги Лозанов -  

председател 

 

............................. 

София 

Владимирова 

    

.......................... 

         

Старши специалист - 

деловодител-

протоколчик: 

Магдалена Сергиева 
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